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Kirándulni volna jó 

Olyan jó erre visszagondolni: év vége, már csak egy hét, alig lesz dolgunk, csak a 

könyveket leadni, osztályt rendbe tenni, ballagás és bizonyítványosztás. Most pedig itt 

ülünk szeptemberben az iskolapadban, és csak a szép emlékek maradtak, de éljük át 

még egyszer, legyen mit várunk az idei iskolaévben is!  

 

Valahol Sopronban... (5., 6., 7. osztály) 

Az elmúlt tanévben június végén Sopronban és Mosonmagyaróváron jártunk. 

Reggel 7:30-kor indultunk útnak.  

Először Sopronba mentünk, ahol megnéztük a város nevezetességeit egy 

kisvonattal. Mikor leszálltunk, a belvárosban megálltunk egy szuvenírüzletben, majd 

elindultunk a Tűztoronyba, ahova hosszú és kanyargós lépcsők vezettek fel. A kilátás 

a városra nagyon szép volt. Ebédelni egy pizzériába mentünk, ahol finom ragulevest 

ettünk, és az egész 7. osztály darás tésztát kért főételnek. Megnéztük a város római 

kori emlékeit, majd a bobpályához indultunk. Mindenki négyszer csúszhatott le. A 

bobozás után elindultunk a szállás felé, Fertőbozra. A szállásunk 1850-1860 között 

épült, régen a Széchenyiek fürdőháza volt. Itt vacsoráztunk, majd kezdődhettek az esti 

programok. Kint az udvaron a tanárok vicces játékokat tartottaknekünk. Miután 

mindenkit kellőképpen megcsíptek a szúnyogok, a szobáinkba mentünk és 

társasoztunk, beszélgettünk, szórakoztunk, egészen az esti takarodóig. Reggel 7:00-

kor keltünk, hogy összecsomagoljunk. Reggeli után a mosonmagyaróvári Futura 

Élményközpont volt a következő úticél. Minden szint 

más volt: a legtetején volt a tűz szintje, a második 

emelet volt a levegő szintje, az első emelet a földé (itt 

voltak az előadások, az egyiken mi is részt vettünk), és 

a földszint volt a víz szintje. Innét elmentünk a 

FLEXUM Thermal & Spa-ba, ahol három órát 

töltöttünk el. Volt ott élménymedence, úszómedence, 

gyógyfürdő, csúszdák, éttermek.  

Öt órakor indultunk hazafelé. Nagyon 

kellemesen telt el ez a két nap, sok élményben volt 

részünk. 

Sáhó Nicole, Botos Lea, Tóth Annamária 
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Júniusi osztálykirándulás 

 

 Az alsó tagozatos diákok év végi kirándulásának úticélja a Dolná Krupá-i 

Medolandia élménykastély volt.  

 A kedves fogadtatás után egy kis túrára indultunk a csapattal. Az idegenvezető 

először is egy terembe terelt be minket, ahol a méhek életéről, fontosságáról és 

munkásságáról nézhettünk meg egy kis bemutató filmet. Mindnyájan készítettünk egy 

illatos gyertyát, melynek az alapanyaga méhviasz volt. Folytatva a túránkat, 

megtekinthettük az egyedülálló Ambrozianum kóstolótermet, a méztornyot, a földalatti 

tereket és a mézesüvegek archívumát is. A túra végén megkóstolhatott mindenki két 

mintát az APIMED mézből, ami nagyon finom volt.  Körbenéztünk, majd 

vásárolgattunk a Medovinotéka mézboltban kínált különféletermékekből. Minden 

mézből készült  - mézborok, aperitifek mézből, csokoládék,édességek, kozmetikumok 

és persze rengeteg mézzel, illetve méhekkel kapcsolatos ajándéktárggyal találkoztunk. 

Utunk egy méhészeti tanösvényen folytatódott, ahol különféle mozgásos, ill. logikai 

játékok vártak ránk. Végül a gyönyörű villa kertjében rózsakert várt minket, ahol 

szintén sétálhattunk egyet és gyönyörködhettünk a látványban. Ezt követően 

megebédeltünk és tettünk egy kisebb túrát, ami alatt megtekintettük a Szent 

Katalin kolostor és templom romjait. 

A napunk fárasztó volt, de tartalmas. Vidáman telt és a természet valódi csodáit 

élvezhettük ki. 

Trela Anett tanító néni 
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Födémesi diákok az országos métabajnokságon 
 
 Öt évvel ezelőtt, amikor Szeif tanító bácsi elkezdett Nagyfödémesen tanítani, a 
tornaórákon bemutatta a métát, aminek azóta is nagy sikere van. Sok diák tanulta meg 
játszani ezt a játékot, vannak, akik visszajárnak nyáron egyet-egyet játszani.  
 Minden évben megrendezi a Szlovákiai Magyar Cserkészszövetség az országos 
métabajnokságot. Az idei évben két diákunk, Szilvási Dani és Kiss Róbi is részt vett ezen a 
sporteseményen.  Az ő beszámolójukat olvashatjátok az alábbiakban.   
 „Az idei métabajnokságot Bősön rendezték meg a cserkészek. Mindketten szeretjük ezt a 
játékot, van egy hangulata, ami tetszik nekünk, és nem egy bonyolult játék. Ha röviden 
elmagyaráznánk, akkor csak ütsz és futsz. 
 Az akció pénteken kezdődött. Szállást a bősi alapiskola osztálytermeiben kaptunk. A 
rendezvény zászlófelvonással kezdődött. A részvevők ezután átvonultak a tornaterembe, ahol 
egy győri freestyle kosárcsapat bemutatóját néztük meg. Itt történt a csoportsorsolás, amit a 
bősiek Star Wars stílusban csináltak. A csapatokat aszerint osztották csoportokba, hogy a 
csapatkapitányok milyen színű fénykardokat húztak a kosárból. Ez nagyon hangulatos volt. 
Az esti program kötetlen volt, kint szórakoztunk, majd mentünk a szobára pihenni. Mi az 
egyházfai cserkészekkel voltunk egy csapatban. Ott ismerkedünk meg az egész csapattal, bár 
már volt pár  ismerős közöttük. A bajnokság csoportmérkőzésekkel kezdődött, majd 
középdöntő, elődöntő és döntő zárta. A csoportkörben Dél-Komárommal, Rimaszombattal, 
Bőssel és Dunaszerdahellyel játszottunk. 
Bős és Dunaszerdahely ellen győztünk is. 
A csoportból így továbbjutottunk, de a 
középdöntőben Ipolyság ellen kikaptunk. 
Az elején még szoknunk kellett a 
csapatot, hogy ki hova álljon, de aztán 
Bős ellen belejöttünk, megjött a 
szurkolótábor, és győztünk is. Szerintünk 
még lehetett volna több is a csapatban, 
de sokat nem tudunk együtt edzeni, és ez 
látszott is a játékunkon. A vereség után 
még pár mérkőzést megnéztünk, például 
a suhancok döntőjét (15-19 éves 
korosztály, a szerk. megj.). A verseny 
végén visszamentünk az iskolába, 
megvacsorázunk, és elmentünk misére. A 
végén az eredményhirdetés a 
tornateremben volt. 
 Tetszett nekünk az egész akció, a 
csapatban jó volt a hangulat, a szálláson 
is jót szórakoztunk. Reméljük,hogy még 
lesz lehetőségünk máskor is elmenni a 
métabajnokságra.” 
 

Szilvási Dani és Kiss Róbi 
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Bérmálkozás Nagyfödémesen 

 

 Felnőtt kereszténnyé válni nem kis esemény, akkor is, ha igazi súlyát sokszor 

nem a bérmálkozásodon érted meg. Idén szeptemberben a tavalyi elballagott 

kilencedikeseink és az idei végzős osztályunk együtt kapták meg ezt a szentséget a 

nagyfödémesi templomban. Erről az eseményről kérdeztük Tóth Tamarát és Csiba 

Máriót. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 „Még az előző iskolaévben kezdődött a felkészülésünk a bérmálkozásra.  Az egész 

osztály megkapta a lehetőséget, de nem mindenki élte vele a tavalyi kilencedikből sem. 

A felkészítést Pongrácz Adrika tanító néni és az új plébánosunk tartotta, amit ezúton 

is köszönünk nekik. Az előző plébános velünk már nem dolgozott, ugyanis ő addigra 

már nem volt itt, mire eljutottunk a templomi próbákhoz. Igyekeztünk kellő 

komolysággal állni hozzá, bár ez nem mindig sikerült, azt is valljuk be. Végül 

tizenketten voltunk az iskolából, és hárman jöttek Hidaskürtről. Maga a bérmálkozás 

szeptember 9-én volt, egy napon a szlovák iskolásokkal, de külön-külön misén. Jó volt 

újra találkozni a tavaly elballagott barátainkkal. A mise végén volt egy közös 

fotózkodás is, majd később mindenki külön a családjával ünnepelte meg ezt a nagy 

eseményt.” 

 

Tóth Tamara és Csiba Márió  
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Tervezzük a jövőt… 

 

 Kilencedikben sokszor hallott, de mégiscsak fontos kérdés, hogy merre is fogják 

folytatni diákjaink a tanulmányaikat az alapiskola elvégzése után. Az idei kilencedik 

osztályban is erről érdeklődtünk! 

 

Botoš László 

 Még nincs meg pontosan, hova szeretnék menni, az azonban biztos, hogy 

szakközépiskolába. A gépészet érdekel, de hogy ezt hol tanulnám, még nem tudom. 

Egy közelebbi iskolába szeretnék továbbtanulni. 

 

Csiba Márió 

 Pozsonyba szeretnék menni elektrotechnikát tanulni egy szlovák nyelvű 

középiskolába. Főleg a programozás érdekel. A bácsikám is ilyen foglalkozású, így 

megtetszett ez a szakma, mert szeretek a számítógépekkel foglalkozni. 

 

Horváth Máté 

 Dunaszerdahelyre szeretnék menni a Szabó Gyula középiskolába, 

elektrotechnikát tanulni. Nem messze laknak a nagyszüleim, tőlük járnék be az 

iskolába. Szeretem a technikát, ezért döntöttem ezen szak mellett. 

 

Metzner Dávid 

 Szencen szeretnék továbbtanulni, egy szlovák nyelvű gimnáziumban. Részben a 

foci, részben a közlekedés miatt választottam ezt a sulit. További tervem még nincs a 

gimnázium után, még meglátjuk. 

 

Orel Adrián 

 Ha jó jegyeim lesznek, akkor lehet, hogy körbenézek egy gimnáziumban, ha 

pedig nem, akkor szakmai úton fogok elindulni, de még fogalmam sincs, hogy milyen 

szakon. Remélem, hogy jól megy majd a tanulás, és akkor megpróbálnám a pozsonyi 

gimnáziumot. A középiskola után még én sem tudom, hogy hol tanulnék, majd elválik. 
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Rigó Róbert 

 Számítástechnikát szeretnék tanulni Dunaszerdahelyen. Azért választom ezt a 

szakmát, mert érdekel, és meg is szeretném tanulni. 

 

Stósz Dorina 

 Testvérem után a galántai gimnáziumban szeretném folytatni tanulmányaimat. 

Hogy később mi érdekelne, mit tanulnék, még nem tudom. 

 

Tóth Tamara 

 A pozsonyi gimnáziumban szeretném folytatni, és egyelőre nekem sincs tervem, 

hogy utána merre tovább. A gimnáziumon kívül nincs más tervem, ez a fő 

célkitűzésem. 

 

Zakály Nikola 

 Szencen szeretnék pszichológiát tanulni, és ha tudok, elmegyek főiskolára is, 

szintén ezt a szakot tanulni. Esetleg középiskola után előbb kitanulom a tetoválást, az 

is érdekel. 
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Jánossomorján jártunk 

 

 Idén ősszel meghívást kaptunk a jánossomorjai testvériskolánkból egy ifjúsági 

találkozóra. A 8. és 9. osztályos tanulók Gál tanító bácsival és Klaudia tanító nénivel 

szombat reggel indultak az egynapos kirándulásra. 

 Az utazást beszélgetéssel töltöttük el. Megérkezésünk után először a Patkós 

éterembe voltunk hivatalosak, ahol már ebéddel vártak minket. Ebéd után a program 

kezdetéig a várost jártuk, betévedtünkegy kínai üzletbe, cukrászdában voltunk, majd 

édességeket is vettünk magunknak. A délután hátralévő részében a Malom fesztiválon 

voltunk, a nap fő attrakcióján. A fesztiválon egy művészeti kiállítást néztünk meg, 

részt vettünk egy drámafoglalkozáson, ami nagyon érdekes volt. Mindenki kapott egy 

szerepet,majdszituációkat kellett játszanunk úgy, hogy magunkat a lehető legjobban 

beleéljük a szerepeinkbe. Az estét vacsorával és koncerttel zártuk, majd elindultunk 

haza.  

Maga a kirándulás nagyon tetszett, főleg a drámaszakkörös játék, és jó buli volt 

ez az osztálytársakkal. 

 

Keszi Cintia és Tomovič Dániel 
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InterYou 

 

Hallottátok...??? Új tanító néni van az iskolában, bár szerintem már mind láttátok őt, és jó 

pár osztály meg is ismerte Kelemen Kata tanító nénit. Ő mutatkozik most be nektek ebben az 

interjúban. 

 

Kérlek, röviden mutatkozz be, mi az, amit igazán fontos tudni rólad? 

Kelemen Kata vagyok Alsószeliből, van egy férjem és egy három éves kisfiam. Nyitrán 

végeztem el az egyetemet magyar nyelv és biológián, tanári szakon. Azóta kipróbáltam már 

magam több dologban a munka terén: tanítottam, fordítottam, irodában dolgoztam, pici 

babáknak és anyukáiknak segítettem...Legfőképpen az jellemez, hogy nem tudok leállni, 

mindig új ötleteim vannak, amiket meg is akarok valósítani, új dolgokat akarok tanulni. 

 

Az első, amit megtudtunk az új kollégánkról, hogy néptáncol. Hogyan és miképpen kerültél 

kapcsolatba a néptánccal? 

Igazából ez most éppen nem is aktuális, mert jelenleg nincs időm aktívan táncolni. A 

tánccsoportunkat jelenleg külsősként segítem szervezési dolgokkal. Már gyerekkoromban 

megismerkedtem a népzenével és a néptánccal, a családban többen zenélnek, énekelnek, 

táncolnak. Teljesen automatikus volt, hogy én is folytatom ezt a vonalat. Jelenleg aktívan 

éneklek, az alsószeli Varsás Népdalkörnek vagyok a vezetője.  

 

Mi az, amit igazán megszerettél a néptáncban? 

A közösségi élményt, a hangulatot, a harmóniát, ami az emberek között van tánc közben. És 

persze a már sokat emlegetett népdalokat, amiknek a szövegei nagyon mély jelentéssel bírnak. 

 

A szülőfaluban engem is győzködtek, menjek néptáncolni, és mindig hozzátették, milyen jó 

edzés, milyen jó testmozgás is. Te hogy érzed, mennyire kell jó fizikum a néptánchoz? 

Ahhoz, hogy elkezdd, nem kell annyira jó fizikum, de ha csinálod, akkor a heti próbák, 

gyakorlások így is, úgy is megerősítik a tested.  
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Tudtommal, hozzám hasonlóan te is szerveztél gyerektáborokat. Tudnál erről mesélni? 

Igen, és nagyon szerettem, szeretem őket. 19 éves korom környékén kapcsolódtam be a Rákóczi 

Szövetség Esztergomi Anyanyelvi Táborának szervezésébe és megvalósításába, illetve kb. öt 

éven át szerveztük az Alsószeli Kalandtábort. Mindegyik táborban rengeteg volt a játék, a 

testmozgás, sokszor a magyar kultúrával ötvözve: íjászkodtunk, ostort csattogtattunk, 

csatacsillagot dobtunk, métáztunk, lovagoltunk, volt természetesen tánc és ének is. Jelenleg 

nyaranta családi tábort szervezek 0-6 éves korú gyerekeknek és szüleiknek sok 

gyerekprogrammal és előadásokkal a felnőtteknek. 

 

Az éneklésen és családodon kívül mivel töltöd az idődet? 

Munka mellett is igyekszem segíteni a pici babás anyukáknak a szülés utáni időszakban, 

nagyon szeretek olvasni, és ha időm engedi, nagyon szívesen nézek sorozatokat és filmeket. 

 

Milyen órákat szerettél az iskolában diákként? 

A kedvencem mindig is a magyar és a biológia volt, de ezen kívül szerettem a kémiát, 

társadalomismeretet, etikát, testnevelést. A nyelvekkel viszont hadilábon álltam. 

 

Volt olyan tanár, aki úgy érzed, hatott rád, vagy nagyon szeretted az óráit? 

Az alapiskolás tanáraim mindegyikét nagyon szerettem. Majd elmentem nyolcéves 

gimnáziumba, ahol nagyon kedveltem a magyartanáraim, Ollé Krisztina tanárnőt, Juhász 

Aladár tanár urat, illetve Veres Andrea tanárnő biológiaóráit is nagyon szerettem annak 

ellenére, hogy órán kívül rengeteget tudtunk vitázni, mert sok dologban nem értettünk akkor 

egyet. 

 

Van olyan diákcsínyed, amit megosztanál velünk? 

Hát, nem akarok ötleteket adni a saját diákjaimnak. :) Talán azt elmesélhetem, amikor árpilis 

elsején minden órán kiszúrtunk a tanárokkal: Volt, hogy az egész osztály elbújt a wc-be, illetve 

átlátszós ragasztóval végigragasztottuk az ajtót, hogy a tanár, amikor be akar jönni, 

beleragadjon. Illetve szereltünk az ajtó fölé egy papírdarabokkal teli dobozt, aminek a tartalma 

a matektanárnő fejére hullott, mikor belépett. Volt, aki vette a lapot, hiszen mégiscsak bolondok 

napja volt, de szegény matektanárnőnk nem értékelte a sok kis papírfecnit a hajában.  
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A végére jöjjön pár mókás kérdés. Mit csinálnál szívesebben: egy egész napos disznóölés, 

vagy megmosni az összes ablakot otthon? 

Szégyenszemre még sosem voltam disznóölésen. Nem is vonz a koránkelés és a munka a 

hidegben. Inkább megmosom az ablakokat, ha már nagyon muszáj választani. De 

legszívesebben azt is másra bíznám. 

 

Mit kívánnál egy dzsinntől, ha találkoznál vele? 

Hogy egy nap álljon legalább 48 órából, mert annyi mindent csinálnék, amire nincs időm. 

 

Azariah vagy Tankcsapda? 

Határozottan Tankcsapda, de mostanában kimondottan sokat hallgattuk otthon Azariah egyik 

koncertjének felvételét. Viszont ha valaki hozzám vágna egy koncertjegyet és adna egy szabad 

estét, akkor nosztalgiázni szeretnék és mondjuk Rómeó Vérzikre mennék. :) 

 

Köszönjük szépen ezt a részletes interjút, és 

kívánunk sok szép élményt Neked az 

iskolánkban. ;) 
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Ajánlok neked valami jót... 

 

Két felmérőre készülés és anyunak segítés között azért jól esik pihenni. Ha nem 

lenne ötleted, mit is csinálhatnál, Tomovič Dani, Sáhó Alexa és Zakály Niki ajánlanak 

neked egy-egy filmet, könyvet és számítógépes játékot. 

 

Call of Duty: Modern Warfare II 

 

A Call of Duty: Modern Warfare II egy belső nézetű, FPS játék, de nevezhetjük 

egyszerűbben „lövöldözős” játéknak is. Katonai témát dolgoz fel és sok játékmódja van: 

multiplayer (két csapat egymás ellen játszik), coop (mikor négy játékos egy csapatban 

harcol mások ellen), kampány (egyjátékos mód, amiben egy történetet játszhatunk 

végig), battle royal (amiben 100 játékos van egymás ellen, négyfős csapatokban, a 

pálya egy megadott helyén kezdünk, és az a célunk, hogy minél több dolgot szedjünk 

össze a kör végéig). Ezek közül csak a battle royal mód ingyenes. 

A játékot személy szerint azért szeretem, mert a fegyverek testre szabása nagyon 

részletes, és a játék grafikája rendkívül élethű, az egyszemélyes kampány pedig egy jó 

történetet mesél el. Annak ajánlom, aki szereti a lövöldözős játékokat és az intenzív 

harcokat.  

Tomovič Dani 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Bella Swift: A kiskutya, a

Az én választott könyv

Milliről, a mopszról. Ez a kisk

veszíti el az otthonát. Szeren

családja befogadja őt egy h

a kutyus nagy kalandja. Ez 

hogy a kutyáknak is szüks

szeretetre. Aki szereti az 

a kicsit szomorú történeteke

a könyvet. 

Egy kutya négy élete 

A film történetében egy 

Bailey életét es utána örök

megmentőivel, de egyszer elpu

nézhetjük végig a mozivászno

legizgalmasabb neki, mikor e

kedvenc élete viszont akkor v

újra, megint találkozik Etha

párjával. A kutya így megfejti

múltbeli dolgok miatt szomork
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a, aki unikornis akart lenni 

yvem egy kiskutyáról szól, 

iskutya épp karácsony előtt 

rencsére egy kislány, Anna 

 hétre. Ekkor kezdődik el 

Ez a könyv arra mutat rá, 

ükségük van otthonra és 

z izgalmas kalandokat és 

eket, azoknak ajánlom ezt 

Sáhó Alexa 

gy kisfiú, Ethan egy nap az anyjával m

rökbe is fogadják. A kutyus egy éle

lpusztul ő is. Ám újra megszületik, és 

znon. Néha rosszabb, néha jobb sorsa

r egy corgiként született újjá, rengeteg

r volt, amikor Ethannal élt együtt. M

hannal, és még egyszer segít neki ö

ejti élete célját: megmenteni másokat, 

orkodjunk, találni valakit, aki mellett ér

l megmenti egy kutya, 

életen át együtt van 

és összesen négy életét 

rsa volt. Akkor volt a 

eteg kalandot élt át. A 

 Mikor utoljáraszületik 

i összehozni őt a régi 

t, nem hagyni, hogy a 

t érdemes élni. 

Zakály Nikola 
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Itt van az ősz, itt van újra 

 

 Bizony eljött, de ilyenkor annyira szép a táj, hogy kár bent ülnötök a PS5 

mellett, vagy az instagramot pörgetve. Vegyetek fel egy jó cipőt, kérjétek meg anyut és 

aput, vegyétek nyakatokba a környéket, adunk most pár tippet, merre lehet egy szép 

sétát tenni az őszi természetben, egész konkrétan a Kis-Kárpátokban. 

 

Vöröskő vára 

 Bazin városától nem messze találod Vöröskő várát. Bár a neve alapján itt vörös 

sziklákat kellene találnod, de nem kell keresned, magát a várat építették a vörös 

sziklára (a pincében még megtekinthető az eredeti alapja az épületnek). Az 

erődítménynek hatalmas udvara van, kávézóval, állandó solymárelőadással. Ha egy 

szép délutánt akarsz a szüleiddel, barátaiddal eltölteni, akkor tökéletes helyet találtál. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Szent Katalin kolostor romjai 

 Nagyszombattól nem messze, Dejte 

faluja mellett találod ezt a kolostorromot. A 

története szerint Szent Katalin megjelent itt 

a helyi lakosoknak, és az Erdődy grófok 

ennek emlékére építették a kolostort a 17. 

században. Könnyen megközelíthető 
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kocsival is, a környéken pedig egy régi erdei vasutat is megnézhettek. A templom 

tornya a mai napig látogatható, bár ajánlott megnézni épp nyitva lesz-e, hogy ne 

járjatok úgy, mint jómagam.  

 

Jókő vára 

 

 

 

 Ha van türelmed és kondid egy két-három órás sétával a Szent Katalin 

kolsotrotól eljutsz Jókő váráig. Ne zavarjon meg a vár szlovák neve, Dobrá Voda, ettől 

még Jókőre érkeztél. Impozáns vár volt valaha, de mostmár csak a romjait tudod 

megnézni. A kilátásért mindenképp megéri ide elmenni, ahol a környező erdők ősszel 

rozsdabarna színben pompáznak. 

 

 

Szomolányi kastély 

 Szintén Nagyszombat felett találod Szomolány faluját, amelynek kastélya csak a 

nyári hónapokban és szeptemberben látogatható. Egy szép park öleli körül. Itt szintén 

találtok egy kávézót, de maga az épület is megtekinthető. Ha van kedvetek még sétálni, 

egy kicsit feljebb a völgyben megtaláljátok a Hlbočiansky vízesést (sajnos csak eső 
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után van benne víz), a kastéllyal szembeni dombon pedig egy bronzkori vár romjait 

nézheted meg. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Máriavölgy 

 A Magyar Királyság legrégebbi zarándokhelyéről beszélek, amely itt van nem 

messze tőlünk, közvetlenül Pozsony felett. Máriavölgybe is könnyen eljutsz kocsival, és 

a hegyek lábánál találod a pálos kolostort egy forrással, amelynek iható a vize. A 

hegyoldalban egy kálváriát találsz, egy picit másabb formában, mint a födémesit. A 

hely csendessége és nyugalma adja igazi szépségét. 
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Mémek a tanévkezdéshez 
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Mentovics Éva: Ősz anyó tipeg 

Tarka fák alatt 
tipeg Ősz anyó, 

karján karkosár; 
benne sok dió. 

Szilvát szüretel, 
almát, gesztenyét, 
lombot fest erdőn, 
mezőn szerteszét. 

Bükkmakkot ráz le, 
arany levelet, 

gyümölcsöt aszal, 
avart tereget. 

Édes fürtözön 
jelzi merre jár, 
ízes mustjára 

hűvös pince vár 
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